

الإثنين 25 أيلول/سبتمبر 2023 - الأربعاء 27 أيلول/سبتمبر 2023
مونتيفيديو، الأوروغواي

ملخص

تم تمديد الموعد النهائي للتسجيل لغاية 12 أيلول/سبتمبر 2023

سيستضيف برلمان الأوروغواي، بالتعاون مع الاتحاد البرلماني الدولي، القمة العالمية الثانية للجان المستقبل في مونتيفيديو، الأوروغواي، في الفترة من 25 إلى 27 أيلول/سبتمبر 2023. وتهدف القمة إلى الاستفادة من القمة العالمية الأولى التي عقدت في هلسنكي في تشرين الأول/أكتوبر 2022، والتي أدركت الأهمية الأساسية لدمج المستقبل في عملية صنع القرار الحالي. وإن القمة مفتوحة أمام جميع البرلمانات، سواء أتلكت التي لديها هياكل محددة تتعامل مع المستقبل وتلك التي تحرص على التعلم من هذا النهج والمشاركة فيه.

وستركز القمة على الدور الحاسم للبرلمانات والممارسات البرلمانية الاستباقية في الحوكمة. وسيعزز التعاون وتبادل المعرفة وتطوير مهارات وكفاءات جديدة تتعلق "باستخدام المستقبل" في الوقت الحاضر لصنع قرارات أكثر دقة.

وتركز القمة الثانية، تحت عنوان تجسيد المستقبل في الحاضر: ديمقراطية المستقبل والذكاء الاصطناعي والبرلمانات، على استكشاف التفاعل بين البرلمانات الحالية ومستقبل الديمقراطية والذكاء الاصطناعي.

ويأتي الذكاء الاصطناعي بأشكال عديدة. يتعلق جانب منها بأحد التحديات المطروحة على التنظيم، أما الجانب الآخر فيتعلق بإمكانية دمج الذكاء الاصطناعي في مهام البرلمان، لتعزيز كفاءته، وتحسين عمليات صنع القرار وتمكين الابتكار. لا تزال ترد مخاوف حول مجموعة من المسائل بما في ذلك الشفافية والمعلومات المضللة والتلاعب والخصوصية. بالنظر إلى هذه التعقيدات، ستتم دعوة البرلمانات لإجراء نقاشات متعمقة ودقيقة حول الذكاء الاصطناعي والتقنيات الأخرى، بالإضافة إلى تأثيرها على المجتمع وارتباطها بالديمقراطية.

وسيكون الهدف هو استكشاف أساليب جديدة للتعامل مع التحديات التي يفرضها الذكاء الاصطناعي والتقنيات الناشئة الأخرى على الديمقراطية، وتحديد إمكانيات جديدة للتحويل الذي يمكن أن تحققة هذه التقنيات مع الحفاظ على مبادئ الديمقراطية وحماتها.

ومن خلال التركيز على هذه المسائل، ستوفر القمة أيضاً فرصة للتعمق في الاحتياجات والتغييرات المطلوبة في البرلمانات لتوقع المستقبل بشكل أفضل ودمجه في عملها اليومي.



Monday, 25 September 2023 – Wednesday, 27 September 2023

Montevideo Uruguay

Summary

Registration deadline extended to 12 September 2023

The Parliament of Uruguay, in collaboration with the Inter-Parliamentary Union (IPU), will host the Second World Summit of the Committees of the Future in Montevideo, Uruguay, from 25 to 27 September 2023. The Summit aims to build upon the first World Summit held in Helsinki in October 2022, which recognized the fundamental importance of incorporating the future in present decision-making.

The Summit is open to all parliaments, both those that have specific structures dealing with the future and those that are keen to learn from and engage in such an approach.

The Summit will place emphasis on the critical role of parliaments and anticipatory parliamentary practice in governance. It will foster collaboration, knowledge-sharing, and the development of new skills and competencies related to the “use of the future” in the present for more accurate decision-making.

The focus of the Second Summit, *Bringing the Future to the Present: The Democracy of the Future, Artificial Intelligence and Parliaments*, is on exploring the interaction between present-day parliaments, the future of democracy and artificial intelligence (AI).

AI comes in many guises. One aspect relates to the challenges posed to regulation. Another is the potential for AI to be incorporated into the tasks of parliament, to enhance its efficiency, improve decision-making processes and enable innovation. Concerns remain around a range of issues including transparency, disinformation, and manipulation and privacy. Considering these complexities, parliaments will be invited to hold in-depth and nuanced discussions on AI and other technologies, as well as their impact on society and link to democracy.

The goal will be to explore new ways of approaching the challenges posed to democracy by AI and other emerging technologies, and identify new possibilities for the transformative potential of these technologies while upholding and protecting the principles of democracy.

By focusing on these issues, the Summit will also provide an opportunity to delve deeper into the needs and required changes in parliaments to better anticipate the future and integrate it into their everyday work.